
Det er med sorg i sinde at man nu kan se frem til at blive kriminel i forbindelse med det lovforslag 

som ligger til behandling vedrørende damp og ecigaretter. 

Jeg har røget cigaretter siden jeg var 12 år gammel og indtil for 1 1/2 år siden (altså i ca 30år) og 

havde nok ikke regnet med at jeg ville kunne lægge dem på hylden førend jeg stødte på 

ecigaretter.Jeg havde dog prøvet over et par gange med de små startsæt man kunne købe uden 

held.Det var først da jeg kom over på de lidt større modeller hvor der var lidt mere saft og kraft at 

det lykkedes, og er i dag helt røgfri dvd at jeg damper og kan klart mærke en forbedring ift dengang 

jeg røg smøger.Hoster ikke længere om morgen og har mærkbart mere energi.Så mine lunger er 

blevet bedre og som et plus er mine smagsløg også blevet så gode at jeg kan smage forskel på hvad 

jeg spiser. 

Jeg tror på at der skal ske noget ang.det med damp.Tænker her på nogle regler og forbedringer ift 

producenterne af selve ecigaretter og af aromaproducenter men at helt forbyde det eller gøre det så 

svært at forhandle/købe er ikke den rigtige vej frem. 

Man/I burde lytte lidt til dem der ved lidt om det istedet for at tage alt fra kræftens bekæmpelse for 

gode ord..Der ligger masser af undersøgelser fra pålidelig hold, trods det kræftens bekæmpelse siger 

det modsatte.Bl.a har Professor Peter Lange fra Lungemedicinsk afdeling på Hvidover Sygehus 

været fremme med nogle konklusioner som kan kaste bedre lys over hvad alt det med damp er for 

noget og hvor skadeligt det egentlig er når det kommer til stykket.Og hvor det er fordelagtigt at 

sætte ind med regler.Desuden vil den danske forening Dadafo kunne være mere end behjælpelig 

med råd og henvisninger til andre undersøgelser fra kompetente folk. 

Så jeg vil slutte af med en forhåbning og tro på at i, på Borgen, vil drage nytte af den hjælp og 

information som altså ligger tilgængelig og ikke kun sætter jeres lid til medicinalindustrien og 

kræftens bekæmpelse som begge har økonomisk interesse i at få ecigaretterne totalt forbudte 

fremfor at støtte op omkring den ene ting som har vist sig faktisk at hjælpe folk med at holde op 

med at slå sig selv ihjel med cigaretter.  
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